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N = 200, KA: 6,7

Miten Suomen valtio onnistunut edistämään
elinkeinoelämälle tärkeitä asioita EU:ssa?
(4 = heikko, 10 = kiitettävä)
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N = 200, KA: 6,6

Miten Suomen mepit ovat onnistuneet tehtävässään
suomalaisen elinkeinoelämän näkökulmasta?
(4 = heikko, 10 = kiitettävä)
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N = 201

Tulisiko alueiden kuten Uudenmaan roolia
vahvistaa EU:n päätöksenteossa?
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N = 202

Miten uskot EU:n pärjäävän kilpailukyvyssä
Yhdysvaltain ja Kiinan kanssa?
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• Avainsana ovat mikropiiritehtaat.

• EU-maat katsovat vielä liian paljon omaan napaan, kun tulisi kehittää yhteistä kauppa- ja tukipolitiikkaa

• Onko EU:lla oikeastaan mitään kilpailuetua? Tech on Yhdysvalloilla ja massa-/halpatuotanto Kiinassa.

• USA ja Kiina kummallakin vahva kotimarkkina, jonka varassa innovoida ja ponnistaa vientiinkin, mutta EU-maat näyttävät
sortuvan lyhyen tähtäimen keskinäiseen kilpailuun

• Arvopohjainen realismi on oikea asenne. Suomen on pystyttävä käymään kauppaa niin itään kuin länteen. Poslukien
tietysti selvät roistovaltiot.

• Hyvin pärjääminen vaatii melkoista panostusta kehitykseen ja innovaatioihin.

• Jos lähdetään pelleilemään tukiaisten kanssa, käy huonosti.

• Olisi kehittymisen varaa

EU:n kilpailukyvystä
Kommentteja



N = 202

Onko yrityksesi saanut EU:n yritystukia?
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N = 202

Aiotko äänestää EU-vaaleissa 9.6.2024?
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• Samalla kun edetään liittovaltion suuntaan vähennetään sääntelyä ja asioita joista päätetään EU-tasolla. 
Vihreä siiitymä, puolustus - näihin enemmän, muuten edistetään markkinataloutta, kilpailua, ja 
innovaatiota primääristi sääntelyä vähentämällä ja kilpailua edistämällä
- maataloustukiin vähemmän
- vahvistetaan sisämarkkinaa / pyritään välttämään tilanne jossa isot EU-maat tukevat protektionistisesti
omiaan

• Sisämarkkinoiden toimivuutta pitää vahvistaa - valtiontukikilpailu vie väärään suuntaan. Samoin EU:ssa
pitää panostaa kestävän biotalouden vahvistamiseen niin vihreän siirtymän kuin omavaraisuudenkin
näkökulmista. Energian saatavuus ja hinta keskeinen kilpailukykytekijä.

• Kaikki kilipailukykytekijät on otettava nykyistä aktiivisemmin käyttöön ja kaupan esteet poistettava
täysimääräisen kilpailun mahdollistamiseksi Kiinan ja Yhdysvaltojen kanssa. Esimerkiksi kriittiset
teknologiat tulisi nykyistä paremmin tunnistaa, kuten Amerikoissa jo on tehty ja strategia on olemassa "A 
standardisation strategy on critical technologies", Suomessa Orpon hallitus on päättänyt kansallisen
standardointistrategian muodostamisesta, mutta strategiatyötä ei ole vielä käynnistetty. Suomeen
tarvitaan esimerkiksi SESKOn, Traficom:in ja SFSn kaltaisten standardointielinten kautta kriittisten
teknologioiden standardoinnin työkalut aktiiviseen strategiseen ja kansalliseen käyttöön
kilpailukykytekijöiden lunastamiseksi.

• Euroedustajien vaalikampanjat osoittavat, että he eivät erota sitä, mitä siellä tulisi edistää. Komission
ohjelma on kokoelma kaunista, jossa löysä jäsenvaltioiden rahoitus ruokkii tehottomuutta. Olisi syytä
palata yksinkertaisempaan, kauppa- ja tullipolitiikkaan ja unohtaa koko planeetan mittakaavan asiat, sillä
EU:lla ei ole vipuvartta käydä edes Kiinan ja Yhdysvaltoja haastavaa dialogia. Eurooppa näivettyy, 
dynamiikka siirtyy akselille Kiina - Yhdysvallat

Toiveita EU:n uudelle komissiolle
Kommentteja



Kyselyn taustatiedot
• Kyselyyn vastasi 202 Helsingin seudun kauppakamarin jäsenyritystä. 

• Kysely tehtiin aikavälillä 14.–20.5.2024. 

• Helsingin seudun kauppakamarilla on noin 7 000 jäsentä. Helsingin seudun 
kauppakamarin toiminta-alue kattaa 21 kuntaa Uudenmaan alueella. 


